
چین خواهان همکاری قوی تر با آلمان و 
اتحادیه اروپا شد

وزیر امور خارجه چین گفت: پکن، آلمان و اتحادیه اروپا را شرکای استراتژیک خود می داند و خواهان 
همکاری قوی تر با آنها در تجارت آزاد و چندجانبه گرایی است.به گزارش ایسنا، وانگ یی، وزیر امور 
خارجه چین به اولاف شولتز، صدراعظم آلمان گفت: چین مایل به گسترش »همکاری همه جانبه« 
با آلمان به  عنوان بخشــی از تلاش های مثبت دوجانبه برای حفظ صلح و ثبات جهانی است.پایگاه 
خبری اینوســت گزارش کرد، از آنجایی که بخش عظیمی از خودروســازی آلمان، به چین متکی 
است، در اکتبر گذشته، به تعرفه های اتحادیه اروپا بر خودروهای الکتریکی ساخت چین، رأی منفی 
داد و وزیر امور خارجه چین از نگرش »منطقی و واقع بینانه« آلمان نسبت به تعرفه ها قدردانی کرد.

این مقام چینی گفت: امیدوار اســت آلمان به ایفای نقش سازنده خود در حل اصطکاک تجاری و 
ســایر مسائل میان چین و اتحادیه اروپا در اســرع وقت ادامه دهد.وزارت خارجه چین در بیانیه ای 

بدون ذکر جزئیات، اعلام کرد چین و اتحادیه اروپا باید در جهت بهبود روابط متقابل تلاش کنند.
دو طرف همچنین در مورد مناقشــه روسیه و اوکراین گفت وگو کردند. وانگ گفت که چین و اروپا 
هدف مشــترکی دارند و می خواهند به سمت حل مسالمت آمیز این بحران حرکت کنند.بر اساس 
بیانیه جداگانه ای از چین، وانگ به همتای آلمانی خود گفت که آلمان »نیروی ثبات بخش« در روابط 
خود با اتحادیه اروپا بوده اســت.وانگ در حاشــیه حضور خود در کنفرانس امنیتی مونیخ، با کاجا 
کالاس، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا نیز دیدار و اظهار کرد: چین هیچ تضاد اساسی میان 
خود و اتحادیه اروپا نمی بیند و مایل است برای تقویت درک متقابل و پیگیری ثبات جهانی کار کند.

وانــگ در طــول مدت اقامت خود در مونیخ آلمان، با همتای فرانســوی خود نیز ملاقات کرد؛ وی 
خواســتار کاهش هرگونه اصطکاک تجاری شــد و بیان کرد ما به عنوان شرکای راهبردی جامع  بر 
این باوریم که چین و فرانسه و همچنین چین و اتحادیه اروپا از خرد و توانایی لازم برای رسیدگی 

به این موضوع برخوردارند.

تجارت ۶۰ میلیارد دلاری ایران با 
همسایگان+ جزئیات

در ۱۰ ماهه امسال ۵۹.۷ میلیارد دلار بین ایران و ۱۵ کشور همسایه تبادل شد که این میزان بیانگر 
رشد ۱۹.۲ درصدی نســبت به مدت مشابه پارسال است. به گزارش خبرگزاری مهر، سید روح اله 
لطیفی سخنگوی کمیسیون روابط بین الملل و توسعه تجارت خانه صنعت معدن و تجارت ایران در 
خصوص تجارت غیرنفتی ایران با کشورهای همسایه اظهار کرد: از ابتدای سال تا پایان دی ماه، ۹۳ 
میلیــون و ۵۶۶ هزار و ۴۶۲ تن کالای غیرنفتی به ارزش ۵۹ میلیارد و ۶۵۶ میلیون و ۷۰۷ هزار و 
۹۹۵ دلار، بین ایران و ۱۵ کشور همسایه تبادل شد که این میزان ۵۹.۲ درصد وزن و ۵۷.۵ درصد 
کل تجارت خارجی ۱۰ ماهه ایران را به خود اختصاص داده اســت. وی افزود: ۷۵ میلیون و ۳۷۸ 
هــزار و ۲۵۶ تن کالا به ارزش ۲۹ میلیــارد و ۷۸۰ میلیون و ۸۴۲ هزار و ۳۸۳ دلار از ایران به ۱۵ 
کشور همســایه صادر شده که این میزان نسبت به مدت مشابه ۲۴ درصد در وزن و ۲۸ درصد در 

ارزش، افزایش داشته است.

اعمــال تعرفه های ترامپ می تواند با بازنویســی توافقنامه تجارت آزاد بین کانادا، 
مکزیک و آمریکا )USMCA(، همراه شــود.به گزارش ایسنا، در حالی که دونالد 
ترامــپ، رئیس جمهور آمریکا، تهدیدهای تعرفه ای علیه شــرکای تجاری کلیدی 
خــود، کانادا و مکزیک را پیش می برد، ممکن اســت مذاکره مجدد درباره توافق 
تجاری سه کشور در راه باشد.ترامپ در اولین دوره ریاست جمهوری خود، تلاش 
کرد تا معاهده تجارت آزاد آمریکای شمالی را با توافقنامه تجارت آزاد بین کانادا، 
مکزیــک و آمریکا )USMCA( جایگزین کند و بندی به نام »ماده ۳۴.۷« را اضافه 
کرد که بازنگری مشترک این پیمان در مدت ۶ سال را ایجاب می کند؛ این مهلت 
در اول جولای ســال ۲۰۲۶ به پایان می رسد. این پیمان همچنین شامل بند لغو 
قــرارداد تا ســال ۲۰۳۶، در صورت عدم تمدید و مشــورت اجباری با ذی نفعان 
آمریکایی اســت که قرار است در اکتبر آغاز شود.وینا ندجیبولا، معاون تحقیقات 
و اســتراتژی در »بنیاد آســیا و اقیانوســیه کانادا«، گفت: در حالی که توافقنامه 
تجــارت آزاد میان کانادا، مکزیک و آمریکا، جزئیات زیادی در مورد چگونگی این 
بررســی ندارد اما به نظر می رسد که ترامپ می خواهد به طور کامل این پیمان را 
بازنویســی کند.وی اظهار کرد: همه بر این مورد توافق دارند که تهدید تعرفه ای 
دونالد ترامپ و زبان کلی و لحن اجباری او نســبت به کانادا، حاکی از این اســت 
کــه مذاکره مجدد بــرای توافقنامه تجارت آزاد میان کانــادا، مکزیک و آمریکا، 
خیلی زودتر از جولای ۲۰۲۶ یا حتی اکتبر باشد.دولت ترامپ به دنبال بازنویسی 
قوانین تجاری متعدد برای گرفتن امتیاز از ســایر کشورها، تقویت تولید داخلی و 
افزایش درآمدهای دولت اســت. تهدیدهای ترامپ باعث نگرانی خاصی در کانادا 
و مکزیک شــده اســت که اکنون با چشم انداز ســه دور تعرفه ها مواجه هستند.

ترامپ، هفته گذشــته، پس از تهدید کشورهای همسایه به اعمال تعرفه های ۲۵ 
درصــدی به دلیل عدم موفقیت آنها در جلوگیری از ورود مواد مخدر و مهاجران 
غیرقانونی به آمریکا که تا چهارم مارس به حالت تعلیق درآمده است، برنامه هایی 
را برای تعرفه های متقابل بر کشــورهایی که بر کالاهــای آمریکایی تعرفه وضع 
کرده انــد، اعلام کرد و همچنین تعرفه هایی را بر کل واردات فولاد و آلومینیوم به 
آمریکا اعمال کرد.راشــل زیمبا، اقتصاددان »مرکــز امنیت آمریکایی جدید« که 
بر ریســک های ژئوپلیتیکی و کلان تمرکز دارد، گفت: ممکن است مذاکره درباره 
توافقنامــه تجارت آزاد میــان کانادا، مکزیک و آمریکا، راهی برای رســیدگی به 

مجموعه گســترده ای از مســائل، ازجمله نگرانی های فولاد و آلومینیوم باشد، اما 
آسان نخواهد بود.جنگ تعرفه ای؛ ترفند آمریکا برای بازنویسی پیمان های تجاری 
استفان براون، اقتصاددان در موسسه »کپیتال اکونومیکس« گفت: هدف ترامپ، 
بهبود بیشــتر شرایط برای کسب و کارهای آمریکایی خواهد بود. وی انتظار دارد 
چندیــن تغییر کلیدی در توافقنامه تجارت آزاد میــان کانادا، مکزیک و آمریکا، 
از جمله در »مقررات مبدا« صورت بگیرد.شــبکه خبــری الجزیره گزارش کرد، 
در حــال حاضر، برای واجد شــرایط بودن در تجارت معاف از گمرک بر اســاس 
توافقنامــه تجارت آزاد میان کانادا، مکزیک و آمریــکا، برای مثال، ۷۵ درصد از 
اجزای یک خودرو باید در آمریکای شــمالی تولید شود. در یک پیمانی که مورد 
مذاکره مجدد قرار می گیرد، این سهم به طور بالقوه می تواند افزایش یا تغییر یابد 
تا هر گونه اجزای تولید شــده در برخی کشــورها مانند چین حذف شود.براون 
همچنیــن انتظار دارد که آمریکا در توافقنامه تجارت آزاد میان کانادا، مکزیک و 
آمریکا، قوانین مشابهی برای سایر بخش های فناوری پیشرفته مانند هوافضا برای 
افزایش ســهم بازار کسب و کارهای آمریکا اضافه کند. مکزیک و کانادا دسترسی 
بازار شــرکت های آمریکایــی در بخش های خاصی مانند محصولات کشــاورزی 
و بانکــداری و مخابــرات را محدود می کننــد و آمریکا احتمــالا می خواهد این 
محدودیت ها کاهش یابد. تصمیم غیرقابل برگشت کانادا و مکزیک در خط مقدم 
جنگ تجاری جدید ترامپ هســتند و قرار بود چین هدف این جنگ باشــد، اما 
ترامپ بین دوســتان و دشمنان فرقی قائل نشده است. نجیبلا گفت: چین درگیر 
مــوارد خارج از تجارت و همچنین با موضوعاتــی مانند وضعیت قانونی تیک تاک 
و جنگ در اوکراین اســت. در حالی که برخی از ناظــران کانادایی امیدوارند که 
بازنویســی مجدد توافقنامه تجارت آزاد بین کانادا، مکزیک و آمریکا ممکن است 
سایر تهدیدات تعرفه را متوقف کند اما زیمبا در این مورد چندان مطمئن نیست 
و در نهایت، ترامپ ممکن اســت تحت تاثیر فشــار منفی بازار و کسب و کارهای 
آمریکای، از جمله تولیدکنندگان و سازندگان قرار گیرد که با هزینه های بالاتری 
مواجه خواهند شد. در حال حاضر، حداقل در کانادا، تهدیدات از آن سوی مرزها، 
به درخواست ها برای »خرید کانادایی« و کاهش اتکا به بازار آمریکا دامن می زند 
اما نجیبلا هشــدار داد که این نوع استقلال، هزینه اقتصادی دارد و افزود که اتاوا 

احتمالا طی چند ماه، با تصمیمی غیرقابل بازگشــت روبرو خواهد شد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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وزیران خارجه ایران و لبنان در خصوص راه های حل مشکل پیش آمده در انجام پروازهای مسافری میان دو کشور رایزنی و آمادگی خود را 
برای گفتگوهای سازنده همراه با حسن نیت اعلام کردند.به گزارش خبرگزاری مهر، سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه کشورمان و یوسف 
رجی وزیر خارجه لبنان، بعد از ظهر امروز در یک تماس تلفنی در خصوص روابط دوجانبه و تحولات منطقه رایزنی و تبادل نظر کردند.

عراقچی در این گفتگو انتخاب رجی به عنوان وزیر خارجه جدید لبنان را تبریک گفت و برای وی و دولت جدید لبنان آرزوی موفقیت 
کرد.طرفین در این گفتگو بر توسعه روابط دوجانبه در ابعاد مختلف سیاسی، اقتصادی، تجاری و فرهنگی در راستای منافع دو ملت ایران 
و لبنان و بر اساس احترام متقابل تاکید کردند.تبادل نظر در خصوص راه های حل مشکل پیش آمده در انجام پروازهای مسافری میان دو 

کشور، از دیگر محورهای این گفتگو بود و طرفین آمادگی خود را برای گفتگوهای سازنده همراه با حسن نیت اعلام کردند.

www.sobh-eqtesad.ir

رایزنی وزیران خارجه ایران و لبنان درباره حل مشکل پروازهای مسافربری

info@sobh-eqtesad.ir

چرا اداره مال مهمه؟
حمید رضا نقاشیان

قران مجید در آیه ۵ سوره نسا هشدار میدهد.

ــفَهاءَ أَمْوالکَُــمُ التَّی جَعَلَ الُله لکَُمْ  وَ لا تؤُْتوُا السُّ
قیِاماً وَ ارْزُقُوهُمْ فیها وَ اکْسُــوهُمْ وَ قُولوُا لهَُمْ قَوْلاً مَعْرُوفاً اموالتان را، که 
خداوند وســیله قوام زندگی شما قرار داده، به دست سفیهان نسپارید; 
و از منافع آن، به آنها روزی دهید; و لباس بر آنان بپوشــانید و با آنها 
ســخن شایســته بگویید.بعد از پیروزی انقلاب نفوذی ها در نظام چند 
اقدام ناشایســت را به نظام البتــه با توجیهات لندنــی تحمیل کردند 
که در طول بیش از چهل ســال دســت و پای نظام را کاملا بســت و 
در تقابــل با منویات امام )ره( واقع شــد چرا کــه حضرت امام رحمت 
الله علیه رســیدگی به فقر  و تعمیق اراده مذهبی را در اهداف انقلاب 
بر میشــمردند که متاســفانه با تحمیلاتی که گفتم عملی نشدند.اولین 
انحراف نظام بســط فرهنگ اشــرافیت در تقابل با ساده زیستی بود که 
فکر و دســتور العمل های آن از لندن می آمد و در نماز جمعه بعنوان 
نگاه به زیســت اجتماعی اســلام بخورد مردم داده میشــد.بعد از سال 
۱۳۶۷ که از دولت منفک شــدم در مســیر فعالیت های کامپیوتری با 
داماد علی اکبر خان سیاســی که از وزرای انگلیســی معیار رضا خان 
بود آشنا شــدم بعد ها متوجه شدم ایشــان اهل تسنن و عضویتی در 
یک لژ لندنی دارند.ایشــان از قبل شرکت در جلسات لژ اطلاعات دست 
اولی داشت که ما را حیرت زده میکرد.میگفت قرار است ایران سرمایه 
داری اداره شــود میگفت قرار است آموزش دانشگاهی بصورت اختلاط 
دختر و پســر توســعه بیابد. میگفت بانکداری در ایران الگوی ترکیه را 
خواهد یافت. میگفت خرده فروشــی سنتی در ایران محدود و فروشگاه 
های بزرگ و چند منظوره تاســیس میشــوند میگفت دستور این است 
که اینترنت را مجانی به روســتاها ببریم خودشان هم با گروهی در این 
رابطه همکاری داشــتند اگر بخواهم سیاســتهایی که او خبر از تحقق 
آنها میداد را بر بشــمارم شاید کمتر از یکصد راهبرد را بخود تخصیص 
ندهد.نفوذی ها باید حزب درست میکردند و با تحزب قدرت را بصورت 
متمرکــز قبضه و  اداره میکردند ایشــان با صراحــت میگفت فقیر نگه 
داشــتن بخش بزرگی از ملت موجب جلوگیری از رشــد مذهب خواهد 
شــد.  نتایج تحقق سیاست های لندنی تاســیس بانک های خصوصی 
و فــال فال کردن نقدینگــی کل جامعه و حمایت از جریان های ثروت 
اندوز گردید امروز در ایران اختیار اداره پول دست دولت نیست بانکها 
حتــی بانک مرکزی با منویات لندن اداره میشــوند.تغییر در پایه پولی 
و تعییــن نــرخ مبادله ارز در اختیار دولتها نبوده و نیســت نظام اداره 
اقتصاد کاملا لندنی اســت با هر تغییری اساسی موذیانه مقابله میشود. 
نقش پول در اداره قدرت اقتصادی کاملا غیر متمرکز و آلوده به فرایند 
ســازی لندنی هاســت در ایران تعداد نفوذی ها را در لیســت گینس 
میتوان یافت ، در این ۴۶ســال ۴۶۰نفــوذی لورفته و ۴۶۰۰۰ نفوذی 
لونرفته مشــغول سوزنبانی در اجرای سیاست هایند برنامه های ۵ساله 
فقــط ۱۸ درصد محقق شــده اند و این در نگاه به آمــار اصلا عجیب 
بنظر نمیرســد و فقــط در چار چوب نا کارآمدی تحلیل میشــوندحال 
اینکه موضوع کاملا متفاوت اســت. تنهــا راه عبور از این بحران ادغام 
کل بانک ها در بانک مرکزی و ایجاد ۱۰ سازمان تخصصی است با این 
شــیوه کنترل نرخ پول بدست دولت آمده و اولویت ها و اجرای برنامه 

والسلام میگردد.  میسر 

استقبال دارا خسروشاهی از 
همکاری با ایلان ماسک

دارا خسروشــاهی، مدیرعامل شرکت اوبر تکنولوژی اعلام کرد که قصد دارد 
به جای رقابت با سرویس تاکسی های خودران تسلا، با این شرکت همکاری 
کند.به گزارش ایســنا، سرویس تاکسی ســایبرکب تسلا یا روبو تاکسی، در 
اکتبر گذشــته، ارائه شد و قرار است ماه ژوئن سال جاری به شکل آزمایشی 
در تگزاس عرضه شود. سرویس تاکسی خودران می تواند به طور مستقیم با 
خدمات سرویس وســایل نقلیه خودران اوبر رقابت کند.دارا خسروشاهی به 
بن تامپسون، تحلیلگر خبرنامه فناوری » Stratechery« گفت که هیچکس 
نمی خواهد با تسلا رقابت کند. او افزود که بازار خودروهای خودران می تواند 
یــک فرصت بیش از تریلیون دلاری باشــد و اوبــر آن را »فرصتی بزرگ و 
بلندمــدت« می داند. مدیرعامل اوبر پیش از ایــن اعلام کرده بود که تمایل 
دارد با تســلا شریک شود تا ســایبرکب را از طریق خدمات خود ارائه دهد، 
اما تاکنون این همکاری انجام نشــده است.ناوگان وســایل نقلیه خودران، 
این پتانســیل را دارند که هزینه ها را برای شرکت های خودروهای سواری و 
مشتریان آنها، به میزان قابل توجهی کاهش دهند اما اگر اوبر تصمیم بگیرد 
به تنهایی این کار را انجام دهد، تســلا می تواند یک رقیب اصلی در حیطه 
وسایل نقلیه خودران باشد. با این حال، خسروشاهی همچنان خوشبین است 
که تسلا برای جذب مشتری، به یک همکار نیاز دارد.خسروشاهی افزود: اگر 
تســلا خودروهای خود را در شبکه ما قرار دهد، ما در حال حاضر ۱۵۰ هزار 
 )FSD (راننده داریم که تســلا می رانند و اگر قابلیت رانندگی خودکار کامل
( را داشــته باشند، تمایل دارند آن را به اوبر نیز متصل کنند. به این ترتیب، 
تســلا هم در اوبر است و می تواند درآمد بســیار بیشتری ایجاد می کند. در 
نهایت، این موضوع می تواند ارزش تسلا را افزایش دهد.خسروشاهی در این 
مصاحبه گفت: امیدواریم که جذابیت و بحث اقتصادی باعث شــود تسلا نیز 
با ما همکاری کند.اوبر موقعیت خوبی در بازار خودروهای خودران دارد و در 
 ،)Cruise(حال حاضر با استارتاپ های وســایل نقلیه خودران از جمله کروز
ویو )Wayve(  و وی مو )Waymo( همکاری می کند.طبق گزارش فورچون، 
برای اولین  بار نیســت که خسروشاهی برای مشارکت با تسلا در خودروهای 
خودران ابراز اشــتیاق می کند. مدیرعامل اوبر در اکتبر گذشته، به فایننشال 
تایمز گفت که اوبر تمایل دارد که سایبرکب تسلا را روی پلتفرم خود داشته 

باشد.
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»امنیت سایبری« باید ارتقاء پیدا کند
۲ اصل ضروری برای توسعه 

پایدار انرژی های تجدیدپذیر 
در کشور

رکوردشکنی در صادرات تخم مرغ

دبیر ســتاد توسعه اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و محیط زیســت معاونت علمی ریاست جمهوری 
با اشــاره به عزم دولت برای توســعه انرژی هــای تجدیدپذیر به ویژه انرژی خورشــیدی و بادی 
در کشــور، به ضرورت رعایت اســتانداردهای معتبر ملــی و بین المللی و ایجاد آزمایشــگاه های 
مرجــع و اکرودیته تأکید کرد. ایجاد این آزمایشــگاه ها و اســتقرار فرآیندهــای کنترل کیفیت، 
تضمین کننده ســرمایه گذاری دولت و بخش خصوصی و حداکثر انتفاع از این زیرســاخت ها برای 

توســعه انرژی های پاک در کشور خواهد بود.......

حجم صنعت لیزینگ نسبت به سابقه آن 
بسیار ناچیز است

ایجاد تحول در نظام صنفی کشاورزی 
ایلام

راهیابی ۲۲ شرکت در فینال »نکست«،معرفی ۹ شرکت 
برتر برای دریافت جایزه ملی فناوری
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جنگ تعرفه ای؛ ترفند آمریکا برای بازنویسی پیمان های تجاری
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»امنیت سایبری« باید ارتقاء پیدا کند سخنگوی شورای نگهبان: »تحقق 
عدالت« از اهداف جمهوری 

اسلامی ایران است
بیان  با  ســخنگوی شــورای نگهبان 
اینکــه »یکــی از آرمان هــا و اهداف 
نظام جمهوری اســلامی ایران، تحقق 
عدالت اســت«، عنوان کــرد: باید در 
دستیابی به این هدف، جایگاه و نقش 
خودمان را بشناســیم و تلاش کنیم.

به گزارش ایســنا، هادی طحان نظیف 
عضو حقوقدان و ســخنگوی شورای 
نگهبان در نخســتین همایش مدیران 
جوان کمیته امداد امام خمینی )ره(، 
با تبریک به مناسبت فرارسیدن سالروز 
حضرت بقیه الله )عــج( گفت: انتظار 
در فرهنگ ما امیدآفرین اســت. انتظاری که از آن سخن می گوییم، توام با حرکت، 
پویایی و نشــاط برای نزدیک شــدن به آن غایت متعالی و هدف والاست. انتظار به 
معنای دســت روی دست گذاشــتن نبوده و به معنای تمهید مقدمات و حرکت به 
ســوی آن هدف والا بوده اســت؛ این مفاهیم را بارها در بیانات امام خمینی )ره( و 
رهبر معظم انقلاب شــنیده ایم. ان شاءالله بتوانیم در این مسیر قدم برداریم و سهمی 
داشته باشــیم.وی عنوان کرد: یکی از شاخصه های امیدآفرینی »عدالت« است. این 
مقوله خواهان بســیاری در دنیا دارد و می توان گفت که عدالت گمشــده بســیاری 
از جهانیان اســت. کمیته امداد امام خمینی )ره( نیز برای تحقق عدالت تلاش های 
بســیاری انجام می دهد.باید به جوانان میدان دادسخنگوی شورای نگهبان در ادامه 
با اشــاره به حضور در بین مدیران جوان کمیته امداد امام خمینی )ره( عنوان کرد: 
ایران اســلامی برخوردار از ظرفیت نیروهای جوان بااستعداد و خلاق است. جوانان 
مستعد، باهوش و وطن دوســت سرمایه هستند. این جوانان به لحاظ نیروی انسانی 
کمیت بسیاری را به خود اختصاص داده اند.وی اضافه کرد: جوان یعنی امید، ابتکار، 
انگیزه، شــادابی، فعالیت، خلاقیت و شجاعت. از ظرفیت جوانان باید استفاده کرد و 
باید زمینه های رشــد و بهره برداری از این ظرفیت را فراهم کرد. رهبر معظم انقلاب 
نیز همواره در خط مقدم این موضوع بوده اند. رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب تاکید 
فراوانی بر جوان گرایی داشــتند. واقعیت این اســت که جوانان می توانند بسیاری از 
رویه ها را تغییر دهند و راهگشا باشند.طحان نظیف همچنین گفت: کشور ما ضمن 
برخورداری از نیروهای جوان و بااستعداد، بهره مند از نیروهای باتجربه و پیشکسوت 
نیز است که فراز و فرودهای بسیاری پیمودند، شکست ها و پیروزی هایی تجربه کردند 
و باید از تجارب آنها در حوزه های مختلف اســتفاده کرد. نیروهای جوان و نیروهای 
پیشکسوت در کشور مکمل یکدیگر هستند.عضو حقوقدان شورای نگهبان تاکید کرد: 
باید به جوانان اعتماد کرد و به آنها میدان داد. ما در مسیر پیشرفت قرار داریم و باید 
با اســتفاده از نیروی جوانان و با بهره گیری از تجارب پیشکسوتان این مسیر را طی 
کنیم تا به ایران قوی دســت یابیم. طبیعتا در این مسیر سختی هایی وجود دارد، اما 
نباید نسبت به هدف تردید داشت.وی خاطرنشان کرد: طی ۴۶ سال گذشته هرکجا 
که پیش رفتیم و به موفقیت های بزرگی دست پیدا کردیم، مردم و جوانان در میدان 
حضور داشــتند که به طور خاص می توان به دوران دفاع مقدس و توان هســته ای و 
موشــکی و استارتاپ ها اشاره کرد. امروز در کشور شبکه ای از جوانان دلسوز، کارآمد 
و دغدغه مند وجود دارد که دل در گرو انقلاب اســلامی و نظام جمهوری اســلامی 
ایران دارند. باید قدردان این جوانان امیدوار و دغدغه مند باشیم.عدالت طلبی؛ آرمان 
انقلاب اسلامی سخنگوی شــورای نگهبان همچنین اظهار کرد: یکی از ویژگی های 
جوانان »عدالت طلبی« اســت. یکی از آرمان های انقلاب اســلامی نیز تحقق عدالت 
اســت؛ این موضوع در ادبیات رهبران انقلاب اسلامی به خصوص امام خمینی )ره( 
و مقام معظم رهبری وجود دارد.وی یادآور شــد که این موضوع در اسناد بالادستی 
یعنی قانون اساســی و سیاست های کلی ابلاغی از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی 
نیز قابل مشــاهده اســت و گفت: عدالت دغدغه بشری است و همه به دنبال تحقق 
عدالت هستند، اما در نظام جمهوری اسلامی ایران توجه ویژه ای به رفع فقر و تحقق 
نظام عدالت اجتماعی شده است. البته منظور از عدالت تنها بعُد اقتصادی آن نیست؛ 
چراکه عدالت ابعاد مختلف و متنوعی دارد. این استاد دانشگاه در ادامه به بیان نقش 
دولت ها در موضوع رفاه و عدالت پرداخت و عنوان کرد: برخی از کشورها در موضوع 
توزیع ثروت به دنبال اجرای الگوی دولت رفاه هستند و سیاست های آن را پیگیری 
می کننــد. در دولت رفاه، دولت نقش فعالی در تامین رفاه اجتماعی دارد و بازتوزیع 
درآمدها، کاهش نابرابری ها و ارائه خدمات عمومی مهم است. طحان نظیف ادامه داد: 
در برخی از کشورها نیز دولت های تنظیم گر وجود دارد که نقش تنظیم گری و نظارت 
در فعالیت های اقتصادی برای خود قائل هستند. چارچوب های قانونی و نظارتی نیز 
برای خودشان متصور هستند. وی در خصوص رویکردها در عرصه تحقق عدالت نیز 
گفــت: در این رابطه دو نظریه »عدالت توزیعی« و »عدالت معاوضی« خیلی پررنگ 
اســت. طرفداران نظریه عدالت توزیعی، به دنبال تقسیم منابع و فرصت ها به صورت 
منصفانه و برابر بین اعضای جامعه هســتند. دولت طبق این نظریه به صورت جدی 
به سیاســت های مالی و مالیاتی و خدمات رفاهــی ورود پیدا می کند. اما در عدالت 
معاوضی، تعادل و توازن در مبادلات و معاملات خصوصی بســیار مورد تاکید است. 
مبنا نیز اراده آزادانه طرفین اســت.عدالت و رفاه در قانون اساسی سخنگوی شورای 
نگهبان در بخش دیگری از صحبت هایش عنوان کرد: نظام جمهوری اســلامی ایران 
برمبنای قانون اساسی در این رابطه مدل خاص و بومی دارد. به لحاظ مبانی، عدالت 
در نظریــه حکمرانی اســلامی جایگاه ویژه و والا و مبنایی اصیــل دارد. اصلًا هدف 
بعثت انبیاء، برپایی قسط و عدالت بوده است. آیه ۲۵ سوره حدید به همین موضوع 
اشاره دارد. سیره نبوی و علوی نیز سرشار از رویکردهایی در همین راستا و به دنبال 
تحقق حکمرانی عادلانه بوده اســت.وی با بیان اینکه عدالت موجب می شود تا امور 
در جایگاه شایسته خودشان قرار بگیرند، خاطرنشان کرد: اصل ۴۳ قانون اساسی به 
خوبی موضوع عدالت و رفاه را مدنظر قرار داده و اکنون باید این سوال را مطرح کرد 
که این اصل تا چه میزان محقق شــده است؟ با چه آسیب هایی در این مسیر مواجه 
بودیم و دلیل آن آســیب ها چه بوده است؟این عضو حقوقدان شورای نگهبان قانون 
اساسی را سند مطالبه گری جوانان دانست و ضمن بازخوانی اصل ۴۳ قانون اساسی، 
گفت: در قانون اساســی نظام اقتصادی تدارک دیده و طراحی شده که در آن آزادی 
شغل، رفع نابرابری، مشارکت فعال در حوزه های مختلف اجتماعی و فردی، ضرورت 
مشارکت عمومی در تحقق عدالت و... دیده می شود. وی خاطرنشان کرد: اصولی دیگر 
در قانون اساسی نیز وجود دارد که بر عدالت و رفاه اجتماعی تاکید دارد. در بند نهم 
اصل ســوم قانون اساسی »رفع تبعیضات ناروا و ایجاد امکانات عادلانه برای همه، در 
تمام زمینه  های مادی و معنوی« جزو وظایف دولت جمهوری اسلامی ایران برشمرده 
شده است. در بند ۱۲ همین اصل نیز به »پی  ریزی اقتصاد صحیح و عادلانه بر طبق 
ضوابط اســلامی جهت ایجاد رفاه و رفع فقر و برطرف ساختن هر نوع محرومیت در 
زمینه  های تغذیه و مسکن و کار و بهداشت و تعمیم بیمه« اشاره شده است. بر اساس 
اصل ۴۸ قانون اساسی نیز در بهره برداری از منابع طبیعی و استفاده از درآمدهای ملی 
و همچنین توزیع فعالیت های اقتصادی میان مناطق مختلف کشور، باید هر منطقه به 

فراخور نیازها و استعداد رشد خود، سرمایه و امکانات لازم در دسترس داشته باشد.

معــاون اول رئیس جمهور در دیدار وزیر، معاونان و مدیران ارشــد وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات، با تاکید بر تلاش بــرای ارتقاء جایگاه ایران در عرصــه فناوری های نوظهور حوزه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: امنیت ســایبری موضوع بسیار مهمی برای ماست، در این 
حوزه سرمایه گذاری جدی انجام داده و استادان و دانشگاهیان نخبه را به همکاری دعوت کنید.

به گزارش ایسنا، در این دیدار که شب گذشته )شنبه( در وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
صورت گرفت، محمدرضا عارف با تبریک اعیاد شــعبانیه و دهه فجر، یاد و خاطره شــهدای 
این وزارتخانه و خصوصا شــهید قندی را گرامی داشت و با بیان اینکه این شهید بزرگوار الگو 
و سرمشــق همه ما باید باشد گفت: شهید قندی،  جهشی عظیم را در این بخش پایه گذاری 
کردند که برای ما همیشه آموزنده است.معاون اول رئیس جمهور در ادامه با ذکر خاطره ای از 
همکاری با آن شــهید بزرگوار گفت: در سال های ابتدایی انقلاب،  ما مدیران جوانی بودیم. در 
آن دوره، ذیحسابی چندان با ما همراهی نمی کرد البته این مشکل در تمامی سازمان ها دیده 
می شد،  بر طبق قانون،  اگر ذیحساب تشخیص بدهد، کاری خلاف مقررات است اما رئیس بر 
انجام آن اصرار دارد، باید آن درخواســت را انجام داده و بعد به دیوان محاسبات گزارش دهد 
و بعد از آن پرونده به دادگاه می رود و حکم صادر می شــود. وی ادامه داد: شــهید قندی با آن 
شجاعت و نگاه بلندی که داشتند، وقتی کاری را درست تشخیص می داد، با وجود تمام موانع، 
آن را انجام می داد و نظرشان این بود که اگر کاری به درستی انجام بشود اما نتیجه اش برای 
مدیر حتی توبیخ و زندان باشد باید انجام شود، ایشان همیشه می گفت که آن زندان اجر دارد 
چون به خاطر خدا و کشور انجام شده است، بعد از چند اقدام بزرگ، وقتی ذیحساب کارهای 
دلسوزانه ایشان را دید خودش هم همراهی کرد و راه نشان داد و این برای ما یک درس بزرگ 
دارد که اگر به خاطر خدا، کشــور و نظام و نه برای هواس نفس و توجیه کار اشتباه خودمان، 
کاری را که بر طبق بروکراســی درست نیست را انجام دهیم حتی اگر با دشواری های قانونی 
روبرو شــویم، اهمیتی ندارد چرا که آن کار اجر دارد.عارف در ادامه با اشاره به لزوم جدیت و 
پشــتکار در کارهای بزرگ گفت: در سال ۵۹، وضعیت مخابرات و پست در کشور خوب نبود 

و حتی می شود گفت که شاخص ها بد بود،  در آن زمان، به این نتیجه رسیدیم که باید کار 
جهشــی و ماندگاری انجام شــود،  از آنجا که راهبرد نظام، بهبود وضعیت زندگی روستاییان 
بود و جهاد ســازندگی هم پای کار آمده بود، هدف گذاری کردیم که مخابرات را به روســتاها 
ببریم، مخابرات ســمبل و نشانه توسعه بود چرا که اگر روستایی مخابرات داشت یعنی حتما 
آب و برق هم داشــت، قرار شد به ۳۱۳ روستا ارتباط بدهیم اما چون همه چیز از خارج وارد 
می شد، به این نتیجه رسیدیم که امکان ایجاد ارتباط برای بیشتر از ۲۰۰ روستا ممکن نیست 
اما وقتی با جدیت و پشــتکار وارد کار شــدیم تا آخر سال ۶۰   توانستیم به ۵۰۰ روستا تلفن 
ببریم و این کار عظیم، حاصل تلاش دوســتان جوان و پرتلاش در دو انجمن وزارتخانه بود.

معاون اول رئیس جمهور با اشــاره به نقش خودبــاوری در موفقیت ایران در حوزه دیجیتال و 
اقتصاد دیجیتال گفت:  در نخستین سال های بعد از انقلاب، در حالی که تکنسین های خارجی 
که مسئول راه اندازی شبکه مخابراتی بودند کشور را ترک کرده و مراکز صد تا هزار شماره ای 
تلفن بدون استفاده مانده بود، تکنسین های جوان و باانگیزه وارد کار شدند و توانستند این کار 
بزرگ را انجام دهند، مقدمه حاکمیت دیجیتال و انتقال از آنالوگ به دیجیتال در کشور شد.دو 
نقش مهم وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات عارف در ادامه سخنان خود، دو نقش مهم این 
وزارتخانه را »ایجاد اشتغال« و »ارتقاء سهم آن در تولید ناخالص داخلی« دانست و گفت: با آن 
که قانون،  اشتغال ۲۰ درصدی در این بخش را تکلیف کرده  و از هر یک میلیون ایجاد اشتغال، 
 ۲۰۰ هزار شغل را به بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات تکلیف کرده است اما این امکان وجود 
دارد که در بحث اقتصاد دیجیتال، اشــتغال بیشتری در این حوزه با تلاش و کوشش بیشتر 
حاصل شــود.وی افزود:  بر طبق برنامه هفتم، ســهم ۱۰ درصدی در تولید ناخالص داخلی بر 
عهده این وزارتخانه است اما معتقدیم که ظرفیت این بخش خیلی بالاتر است و اگر ملزومات 
و الزامات فراهم باشــد رسیدن به سهم ۱۵ درصدی نیز دور از دسترس نیست.  همکاری های 
بین المللی را بســیار جدی بگیریدعارف در ادامه ســخنان خود با تاکید بر همکاری با بخش 
خصوصی در پروژه های این وزارتخانه گفت: کارها را به بخش خصوصی کاربلد بسپارید، شاید 

روزگاری با ورود بخش خصوصی مخالفت می شــد اما اکنون این نتیجه برای همه قابل قبول 
اســت که اگر بخش خصوصی را فعال کنیم درآمدهای دولت بیشــتر می شود و ما می توانیم 
با رعایت ضوابط، درآمد بیشتری برای دولت کسب کنیم.معاون اول رئیس جمهور در ادامه با 
اشــاره به ضرورت های همکای های بین الملل، تصریح کرد:  همکاری های بین المللی را بسیار 
جدی بگیرید، مزیت این بخش، نیروی انسانی کاربلد و برجسته و با انگیزه ای است که در این 
حوزه در کشور داریم، ما امروز حتی با وجود تحریم ها، در منطقه پیشتاز هستیم و اگر چه در 
برخی شاخص ها عقب هستیم اما بنیه علمی بسیار بالایی داریم و می توانیم از این توان خصوصا 
در منطقه استفاده کنیم.وی افزود:  راهبرد دولت چهاردهم، گسترش همکاری های منطقه ای 
 خصوصا با کشورهای همسایه است، ما در پیمان های اکو، شانگهای، بریکس و اوراسیا حضور 
داریم و این کشــورها به دلیل ویژگی های فرهنگی،  علاقه مند به همکاری با ما هستند، علاوه 
بر آن ما باید در مجامع علمی یا نهادهای موثر بین المللی نیز حضوری فعال داشــته باشــیم.

عارف با تاکید بر دیپلماسی ICT گفت:  دیپلماسی های تخصصی می تواند به دیپلماسی سیاسی 
کمک های برجســته ای کند و ما نتیجه آن را در قاره آفریقا دیده ایم. دفاع ســایبری، اولویت 
ماستعارف در ادامه گفت: دفاع سایبری برای ما بسیار مهم است، در این حوزه، کار را با جدیت 
با همکاری دانشــگاه ها و وزارتخانه های ذی ربط دنبال کنید و خصوصا از تحقیقات و پژوهش 
در این حوزه حمایت کنید و با همکاری اســاتید و دانشــگاهیان نخبه کار را پیش ببرید. وی 
فرهنگسازی در این حوزه را نیز بسیار ضروری دانست و ادامه داد: در بحث امنیت و رمزنگاری، 
تلاش های خوبی در چند سال گذشته از سوی انجمن رمز ایران در همکاری با وزارت آموزش 
و پروش صورت گرفته است که باید این گونه کارها تقویت شود.معاون اول رئیس جمهور تاکید 
کرد: در حوزه دیجیتالی شدن، تلاش کنید تا شکاف دیجیتالی بین شهرها و روستاها هر چه 
زودتر کم شود و اینترنت پرسرعتی که در شهرها هست، در روستا هم مورد استفاده قرار گیرد.

شــبکه ملی اطلاعات از اولویت های کشور است دکتر عارف در ادامه سخنان خود  با تاکید بر 
اهمیت فناوری های نوظهور و خصوصا هوش مصنوعی گفت : راهی جز اولویت بخشــیدن به 
هوش مصنوعی نداریم و این حوزه و همچنین رمزگذاری کوانتومی را باید جدی بگیریم.  وی 
همچنین با تاکید براهمیت  »شبکه ملی اطلاعات« گفت: این شبکه یکی از اولویت های کشور 
ماســت که باید با جدیت دنبال شود، در کنار آن باید جامعه را درباره اهمیت آن توجیه کرد 
و با نخبگان و کاربران وارد تعامل و گفتگو شــد. نفس جســارت در فعالیت های فضایی برای 
ما بســیار مهم است در این جلســه بعد از  آن که رئیس سازمان فضایی کشور،  از پرتاب یک 
ماهواره کلاس میکرو در روز یکشنبه خبر داد، عارف با تقدیر از فعالیت های این سازمان گفت: 
نفس جسارت در فعالیت های فضایی برای ما بسیار مهم است و از این حوزه با تمام توان دفاع 
حمایت می کنیم ،  راهبرد دولت وفاق ملی این است که می خواهیم در این حوزه پیشتاز باشیم 
و چه خوب است که  جسارت وجرات ورود به مدارهای بالا را پیدا کرده ایم. معاون اول رئیس 
جمهور در ادامه ســخنان خود با اشاره به اینکه در مورد مشکلات مالی، تا حد امکان دولت، 
همراه اســت، گفت: با مولد سازی املاک و داریی ها،  برای انجام کارهای جدید تلاش کنید و 
ما هم در دولت کمک می کنیم،  در دولت وفاق باید جدی تر از گذشته و قدرتمندانه در صحنه  
حضور داشته باشیم، برنامه ها را اجرا کرده و نقاط ضعف و آسیب ها را شناسایی کنیم. در این 
جلسه وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ضمن خوشامدگویی، خطاب به عارف که در دهه های 
گذشــته، در راس این وزارتخانه فعالیت کرده است گفت: حضور شــما برای خانواده وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات »امیدبخش و دلگرم کننده« اســت، شــما مهمان نیستید بلکه 
صاحبخانه هستید و به خانه خودتان خوش آمدید. در این جلسه، وزیر و معاونان این وزارتخانه 
درباره برنامه های این سازمان در حوزه های دولت الکترونیک و دولت هوشمند، هوشمند سازی 
صنایــع، تنظیم گری و توجــه ویژه به بخش فناوری اطلاعات و آی تی، دیپلماســی فناوری 
فعال و کنشــگرانه، مشارکت در فیبر دریایی منطقه، پیشرفت های حوزه فضایی، تنظیم گری 
حوزه ارتباطات، توسعه فیبر نوری در کشور، پنجره واحد دولت الکترونیک، »مرکز ملی تبادل 
اطلاعات«، وضعیت هوشمندسازی خدمات دستگاه های اجرایی، پنجره واحد مدیریت زمین، 
پیام رسان ها،  شبکه یکپارچه پست،  توسعه روابط با کشورهای همسایه، شبکه ملی اطلاعات و 
چالش های آن، دستاوردهای شرکت زیرساخت،  راهبردهای جدید وتقویت سامانه های کشف 
حملات علیه زیرساخت های کشور، ارتقاء فعالیت های بین المللی شرکت ارتباطات زیرساخت،  
نظارت بر کیفیت شبکه ارتباطات کشور، پروژه فیبر نوری،  پوشش دهی روستایی،  سامانه های 
حاکمیتی، پیشــرفت های صورت گرفته در پژوهشگاه فضایی ایران و توسعه اقتصاد فضایی، 

 سرمایه گذاری برای توسعه فاوا و اقتصاد دیجیتال توضیحات کاملی را بیان کردند

رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی در صحن مجلس شورای اسلامی دلایل مخالفت دولت 
با تفکیک وزارت راه و شهرســازی را عنوان کرد.به گزارش ایسنا، علاءالدین رفیع زاده رئیس 
سازمان اداری و استخدامی در جلسه علنی امروز یکشنبه مجلس شورای اسلامی در جریان 
بررسی گزارش کمیسیون های عمران و اجتماعی در مورد طرح یک فوریتی تفکیک وزارتخانه 
راه و شهرسازی در اظهاراتی با بیان اینکه »بنا به دلایلی راه برون رفت از مسائل و مشکلات را 
تفکیک نمی دانیم«، اظهار کرد: ایجاد یک پست سازمانی در دولت به صورت سالیانه با قیمت 
سال ۱۴۰۲ و بر اساس اطلاعات سازمان برنامه و بودجه حدود ۴۰۰ میلیون تومان هزینه دارد 
و با یک حســاب سرانگشتی بیشتر از ۵۰۰۰ پست سازمانی برای ایجاد یک وزارتخانه جدید 
لازم است بنابراین این تفکیک دارای بار مالی و مغایر با اصل ۷۵ قانون اساسی و سیاست های 
کلی اقتصاد مقاومتی و همچنین سیاســت های کلی قانون برنامه هفتم است.وی اظهار کرد: 
اگر بــار مالی را نادیده بگیریم این تفکیک حداقل دو ســال زمانبر خواهد بود. این تفکیک 
همچنین از نظر فنی، تخصصی و اجرایی دارای ایرادات اساسی است. هرچه مجلس تصمیم 
بگیرد ما موظف به اجرای آن هســتیم و ما به تصمیمی که مجلس بگیرد احترام می گذاریم 
اما نمایندگان مستحضر باشند که اگر مجلس به دنبال افزایش بهره وری هستند ما هم دنبال 

همین موضوع هستیم اما راهش تفکیک وزارتخانه نیست.

قالیباف: صدای واحد مسئولین، کلید اصلاح محاسبات 
دشمن در سیاست خارجی است

رئیس مجلس با تأکید بر اهمیت صدای واحد مســئولین و یکپارچگی ذیل سیاســت های رهبر انقلاب، این موضوع را عامل مؤثری در اصلاح 
محاســبات دشمن و تقویت موضع رئیس جمهور در سیاست خارجی دانست.به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی امروز 
)یکشــنبه ۲۸ بهمن ماه( مجلس شــورای اسلامی در نطق پیش از دستور خود، گفت: حضور عاشقانه مردم جشن های نیمه شعبان در تمامی 
شــهرها و در مســجد مقدس جمکران در ســالروز ولادت حضرت صاحب الزمان مهدی موعود )عج(، پرشور و مثال زدنی بود و بار دیگر عمق 
محبت و ارادت ملت ایران به خاندان خوبی و مهربانی اهل بیت )ع( را به نمایش گذاشت.وی در ادامه گفت: فرا رسیدن سالروز قیام مردم تبریز 
به مناسبت چهلمین روز شهادت شهدای قم در سال ۵۶ را گرامی می دارم. به تعبیر رهبر معظم انقلاب، قیام مردم تبریز حادثه ای تاریخ ساز بود 
و مسیر تاریخ را دگرگون کرد.رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: مردم تبریز با قیام خود پیام انقلاب را به موقع و با وظیفه شناسی و از خود 
گذشتگی در سراسر کشور منتشر کردند و به پیشگام حرکت تاریخی انقلاب اسلامی بدل شدند و در سال های بعد نیز همواره از ارکان مورد 
اتکای کشور و انقلاب بودند.قالیباف در ادامه با اشاره به حضور پرشور مردم در راهپیمایی ۲۲ بهمن امسال، گفت: جا دارد از ملت شریف ایران که 
با حضور پرشور و به موقع خود در راهپیمایی ۲۲ بهمن اتحاد، همدلی و عشق خود به ایران عزیزمان را به نمایش گذاشتند، تقدیر و تشکر کنم. در 
برابر نجابت، شرافت، لطف و از خود گذشتگی این مردم سربلند سر تعظیم فرود می آورم. وی بیان کرد: وظیفه ما مسئولین آن است که با تلاش 

مجاهدانه و بی وقفه برای رفع مشــکلات اقتصادی 
و حل مســائل کشور گوشــه ای از این محبت ها را 
جبران کنیم.رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: لازم می دانم از آقای دکتر پزشکیان نیز تشکر 
ویژه کنم که در موضــوع مذاکره با رئیس جمهور 
متوهم آمریکا با پایبنــدی به اصول وفاق، رهنمود 
هوشمندانه رهبر انقلاب را فصل الخطاب اعلام کرد 
و دشــمن را از نقشــه ای که برای دو قطبی سازی 
بر سر مذاکره کشیده بود، ناامید کرد.قالیباف تاکید 
کرد: صدای واحد از ســوی مسئولین کشور و پیام 
یکپارچگی ذیل سیاســت های رهبر حکیم انقلاب 
مهم ترین دســتاورد وفاق مورد نظر رئیس جمهور 
محترم اســت که در حوزه سیاست خارجی نقش 
به سزایی در اصلاح محاسبات دشمن در نوع مواجهه 
با مردم ایران داشت و باعث شد رهبر فرزانه انقلاب 
این موضع رئیس جمهــور محترم را مکمل حرکت 
عظیم مردم ایــران در راهپیمایی ۲۲ بهمن اعلام 

کند.

ویر امور خارجه کشورمان گفت: ما بر این باوریم که امنیت دریاها نباید ابزاری برای فشار یا اعمال نفوذ قدرت های فرامنطقه ای باشد، بلکه باید نتیجه 
همکاری کشورهای منطقه باشد.به گزارش خبرگزاری مهر، سیدعباس عراقچی امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در هشتمین کنفرانس اقیانوس هند  
مسقط به سخنرانی پرداخت. متن سخنرانی به شرح ذیل است:عالیجنابان، حضار محترم، دوستان گرامی،امروز در سرزمینی گردهم آمده ایم که قرن ها 
به عنوان پلی میان شرق و غرب، میان تمدن های بزرگ و ملت های دور و نزدیک شناخته شده است. عمان، میزبان فرهیخته ما، از دیرباز نه فقط یک 
بازیگر اقتصادی، بلکه نمادی از تعامل، گفتگو و دیپلماسی سازنده در منطقه اقیانوس هند بوده است. این منطقه، که همواره در مسیر تحولات جهانی 
قرار داشته، امروز نیز نقشی تعیین کننده در آینده اقتصاد بین المللی ایفا می کند.دریاها در طول تاریخ، همواره بیش از آنکه مرزهای جغرافیایی باشند، دروازه های اتصال تمدن ها بوده اند. اقیانوس 
هند از هزاران سال پیش تاکنون، نه فقط یک پهنه آبی، بلکه شاهراهی برای تجارت، تبادل فرهنگ و توسعه تمدنی بوده است. این مسیر، بازرگانانی را از سواحل هند به آفریقا، از جزایر اندونزی 
به خلیج فارس، و از ایران به دریای سرخ پیوند داده است. در روزگاری که جاده های زمینی طولانی و ناامن بودند، این اقیانوس بود که اقتصادهای نوظهور را به هم متصل می کرد و فرصت های 
جدید خلق می کرد.اما امروز، جهان دستخوش تغییراتی بنیادین شده است. سرعت تحولات اقتصادی و فناورانه، وابستگی کشورها به مسیرهای تجاری جدید و نیاز به امنیت و همکاری منطقه ای، 
بیش از گذشته اهمیت یافته است. در چنین شرایطی، دیگر نمی توانیم به مسیرهای سنتی و الگوهای قدیمی تجارت بسنده کنیم. ما باید آینده ای را طراحی کنیم که در آن، اقیانوس هند نه 
فقط یک مسیر ترانزیتی، بلکه یک قطب همکاری های راهبردی و اقتصادی باشد. این همان فلسفه ای است که در پس عنوان کنفرانس امسال، یعنی »سفر به افق های جدید مشارکت دریایی« 

نهفته است. این عنوان، نه فقط یک شعار، بلکه بیانگر یک ضرورت تاریخی برای همه کشورهای منطقه است.

نویسنده و تحلیگر کانادایی گفت: همایش حقوق ملت باید نشان دهد که چگونه اسلام به مسئلۀ »حقوق بشر« و حمایت از آن می پردازد و چگونه 
از انسان زداییِ ناشی از سرمایه داری و امپریالیسم اجتناب می کند.  به گزارش خبرگزاری مهر، اریک والبرگ نویسنده و تحلیگر کانادایی اریک والبرگ 
در پاسخ به این پرسش که »همایش حقوق ملت و آزادی های مشروع در منظومۀ فکری آیت الله خامنه ای )مد ظله العالی( چه تأثیراتی می تواند بر 
گفتمان جهانی حقوق بشر و آزادی ها داشته باشد و بر چه موضوعاتی باید متمرکز شود؟« گفت: ایران و مسلمانان، به طور کلی، انسان را موجودی 

منزوی، مستقل و تنها در جهان قلمداد نمی کنند، بلکه او را عضوی از جامعه و دین می بینند. یک همایش بین المللی با عنوان »حقوق ملت و آزادی های مشروع در منظومۀ فکری آیت الله 
خامنه ای« دقیقاً همان چیزی اســت که برای مقابله با ســیل دروغ ها و اغراق هایی که علیه ایران مطرح می شوند و قصد دارند ایران و اسلام را به طور کلی تضعیف کنند مورد نیاز است. 
از زمان حملات ۱۱ سپتامبر، ایالات متحدۀ آمریکا و اسرائیل و دولت های دست نشاندۀ آنها در غرب، جنگی دائمی علیه اسلام اعلام کرده اند؛ زیرا اسلام امروزه تنها نیرویی است که در 
جهان، با امپریالیسم ایالات متحدۀ آمریکا اسرائیل مبارزه می کند.وی افزود: این همایش باید مستقیماً با این کارزار تخریبی مقابله کند و با آرامش نشان دهد که چگونه اسلام به مسئلۀ 
»حقوق بشر« و حمایت از آن می پردازد و چگونه از انسان زداییِ ناشی از سرمایه داری و امپریالیسم اجتناب می کند انسان زدایی ای که به هیچ گونه اصول اخلاق ای پایبند نیست و تنها در 

پی سود، تسخیر و جنگ است.

عراقچی: امنیت دریاها نباید ابزاری برای فشار یا اعمال نفوذ قدرت های فرامنطقه ای 
باشد

نویسندۀ کانادایی: همایش بین المللی حقوق ملت باید توجه جهان را به حمایت اسلام از مسئلۀ حقوق بشر جلب 
کند

رئیس سازمان اداری و استخدامی:

سفیر اسپانیا با استاندار اصفهان دیدار تفکیک وزارت راه و شهرسازی بار مالی دارد
کرد

اصفهان- ســفیر کشــور اســپانیا در ایران، 
صبح یکشــنبه با اســتاندار اصفهان دیدار 
و درخصوص گســترش روابــط اقتصادی، 
گردشگری و فرهنگی رایزنی کرد.به گزارش 
خبرنگار مهر، آنتونیو سانچس بندیتو گاسپار 
و هیئت همراه در ســفر بــه اصفهان صبح 
یکشــنبه با اســتاندار دیــدار و درخصوص 
گســترش روابط اقتصادی، گردشــگری و 
فرهنگــی رایزنــی کرد.احیــای تفاهم نامه 

خواهرخواندگی اصفهان- بارســلوندر این دیدار مهدی جمالی نژاد استاندار اصفهان با اشاره به 
روابط دیرینه بین اســپانیا و ایران، اظهار کرد: پیشینه این دوستی به چهار قرن پیش و روابط 
دیپلماتیک رسمی ایران با اسپانیا به ۱۵۰ سال می رسد و بیش از یکصد سال است که ایران در 
اسپانیا سفارت دارد و این نشان دهنده روابط ویژه بین این دو کشور است.وی با اشاره به پیوند 
خواهرخواندگی شــهرهای اصفهان و بارسلون، ادامه داد: علی رغم این ارتباط ریشه دار و قوی 

لازم است که تبادلات اقتصادی و فرهنگی بهتری داشته باشیم.
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گزیده خبرگزیده خبر راهیابی ۲۲ شرکت در فینال »نکست«،معرفی ۹ شرکت برتر برای دریافت جایزه ملی فناوری

رئیس شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان با بیان اینکه ۲۲ شرکت در فینال جایزه 
نکســت راه یافتنــد، گفت: در نهایت ۹ شــرکت برتر موفق به دریافــت این جایزه 

می شوند.
بــه گزارش ایســنا، دکتر ابطحی در نشســت خبری امروز که در محل ســاختمان 
معاونت علمی ریاســت جمهوری برگزار شد، شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان را 
بزرگترین مجموعه برای حضور شــرکت های دانش بنیــان توصیف کرد و گفت: در 
این مجموعه ۷۶۰ شــرکت مستقر شده اند.وی ادامه داد: در سال جاری برای دومین 
بار، میزبان جایزه ملی فناوری نکســت هســتیم. این جایــزه ملی با حمایت معاونت 
علمی ریاســت جمهوری برگزار می شود.رئیس شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
تصریح کرد: رویداد »نکســت« که رویدادی برای نوآوری و کارآفرینی سرآمد است، 

به تداوم نوآوری در شرکت های رشــد یافته کمک می کند و این شرکت ها با توسعه 
فناوری، بازارهای جدیدی پیدا می کنند، اما اســتمرار حضور این شرکت ها در عرصه 
نوآوری بسیار کارگشا اســت. ابطحی، حمایت از توسعه محصولات شرکت ها، تداوم 
نوآوری و ایجاد سبدی از محصولات متنوع را از جمله اهداف این رویداد عنوان کرد 
و ادامه داد: تشویق شرکت های پیشرو در حوزه نوآوری و آشنایی شرکت های نوپا با 
لبه های فناوری از دیگر اهداف این رویداد است؛ از این رو در طول دو روز برگزاری 
این رویداد ملی، تلاش می شــود تا فناوران با نوآوری های شــرکت های پیشرو آشنا 
شــوند. رئیس شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان خاطر نشــان کرد: جایزه اول ۵ 
میلیارد تومان اســت. معاونت علمی تلاش کرده اســت تا جوایز به موقع و به شکل 
مناسبی اهدا شوند. تاکید این دوره بر این بوده که شرکت ها بلافاصله پس از رویداد 

از جوایز بهره مند شــوند.وی جایزه برگزیده دوم را ۳ میلیارد تومان و جایزه سوم را 
۲ میلیارد تومان عنوان کرد و یادآور شــد: علاوه بر این، تســهیلاتی معادل سه برابر 
این جوایز نیز در اختیار شــرکت ها قرار می گیرد.ابطحی بــا بیان اینکه در مجموع، 
حداکثر ۹ برنده در این جایزه انتخاب می شــوند، ادامه داد:  شرکت های قابل تقدیر 
نیز به این لیســت اضافه می شــوند. سال گذشته، دو شــرکت که به فینال راه یافته 
بودند، اما رتبه های اول تا ســوم را کســب نکردند، به عنوان شــرکت های پیشران 
جوایز خود را دریافت کردند.رئیس شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان خاطرنشــان 
کرد: امســال، ســه حوزه اصلــی در رقابت قــرار گرفته اند که شــامل فناوری های 
مواد و ســاخت پیشــرفته، فناوری های اپتیک، کوانتــوم و میکروالکترونیک و حوزه 
پزشــکی دقیق و زیست فناوری می شود.ابطحی، برگزاری نشست های »دریچه« را از 
برنامه های جنبی این رویداد دانســت و گفت: این نشســت با حضور فینالیست های 
جایــزه ملی فناوری و ســرمایه گذاران خواهد بود.وی با بیــان اینکه در این رویداد 
فناورانه شــرکت های دارای  فناوری های ســطح  ۴ به بالا شــرکت می کنند، اضافه 
کرد: شــرکت کنندگان در این رقابت دارای مشــخصات خاصی هستند، به گونه ای 
که شــرکت ها حداقل سه فناوری با ســطح آمادگی فناوری )TRL( ۸ داشته باشند، 
آماده تجاری ســازی و صنعتی شدن هســتند، حداقل ۵ میلیارد تومان درآمد مالی 
در سال گذشــته داشــته اند و حداقل نیروی فناور را در اختیار دارند. نوآوری هایی 
 )TRL( که ارائه می دهند، نمونه های اثبات شــده ای هستند که سطح آمادگی فناوری
۴ را دارند. رئیس شــهرک علمــی و تحقیقاتی اصفهان گفت: از میان شــرکت های 
ثبت نام شــده، ۲۲ شــرکت به فینال راه یافته اند که نشــان دهنده دقــت غربالگری 
ســتادهای معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری است. در ماه های گذشته، بازده 
میدانی و غربالگری های اولیه انجام شــده و به این تعداد نهایی رســیده ایم.ابطحی 
گفت: توزیع شــرکت ها از نظر فــروش از ۱۰۰ میلیارد تومان تــا ۵ میلیارد تومان 
)آســتانه بررسی ما( متغیر اســت. از نظر جغرافیایی، شــرکت ها از مناطق وسیعی 
مانند تهران، اصفهان، خراســان رضوی، آذربایجان شرقی و مازندران در این رقابت 
شــرکت کرده اند. این توزیع نشــان دهنده تاثیر زیرســاخت های مناسب برای رشد 
شــرکت ها اســت. امیدواریم که رویداد »نکســت« ادامه یابد و گســتره جغرافیایی 
آن بیشــتر شــود تا بزرگترین کشور را پوشــش دهد. این طیف با پارک های موفق 
کشــور هم خوانی دارد.وی ادامه داد: برنامه رویداد به این شرح است: روز اول، یعنی 
اول اســفند، نشســت های »دریچه« برگزار می شــوند که فرصتی برای گفت وگو و 
تبادل نظر در ســه محور اصلی جشنواره هســتند. این گفت وگوها می تواند به ایجاد 
هم افزایی بزرگ ملی منجر شــود. روز دوم، روز اختتامیه، از صبح تا ظهر پنجشنبه، 
۲ اســفند خواهد بود که برندگان اعلام و جوایز اهدا می شوند. امیدواریم این رویداد 

باعث ایجاد تحول و حرکت عمومی در حوزه فناوری و نوآوری شــود.

ایســنا/ایلام مدیرکل تعاون روستایی اســتان ایلام از ایجاد تحول در نظام صنفی 
کشــاورزی استان خبر داد.»حمیدرضا شــکری« با حضور در ایسنا اظهار کرد: در 
طول دوســال گذشــته ۹۰ درصد تشکیلات نظام صنفی کشــاورزی استان اصلاح 
شــده و برنامه این است که تا پایان امسال کار ســاماندهی نظام صنفی کشاورزی 
به طور کامل انجام شود.وی خاطرنشــان کرد: هدف نظام صنفی کشاورزی، هویت 
دادن به کشاورزان اســت.مدیرکل تعاون روستایی استان ایلام افزود: طی دو سال 
گذشــته ۱۱ هزار و ۴۸۹ مورد پروانه نظام صنفی کشــاورزی در اســتان صادر و 
تمدید شــده است.شــکری همچنین در خصوص روســتابازارهای موجود در ایلام 
گفت: روســتابازارها در مرکز استان، جای خود را مراکز ارائه محصولات کشاورزی 
و دامــی خواهند داد و این اقدام اوایل ســال آینده انجام می شــود، علاوه بر این 
مراکــز، بازارچه هایی در مرکز شــهر ایلام با هدف عرضه محصولات کشــاورزی از 

راه اندازی می شود. تا سفره  مزرعه 

دبیر ســتاد توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و محیط زیســت معاونت علمی 
ریاست جمهوری با اشــاره به عزم دولت برای توسعه انرژی های تجدیدپذیر به ویژه 
انرژی خورشــیدی و بادی در کشور، به ضرورت رعایت اســتانداردهای معتبر ملی 
و بین المللــی و ایجاد آزمایشــگاه های مرجــع و اکرودیته تأکید کــرد. ایجاد این 
آزمایشــگاه ها و اســتقرار فرآیندهای کنترل کیفیت، تضمین کننده سرمایه گذاری 
دولت و بخش خصوصی و حداکثر انتفاع از این زیرساخت ها برای توسعه انرژی های 
پاک در کشــور خواهد بود.به گزارش ایسنا، ســید محمدمهدی نوربخش با اشاره 
به ضرورت توســعه تولید انرژی در کنار مدیریت مصرف و بهینه ســازی، بیان کرد: 
نبود توازن میان تولید و مصرف انرژی در کشــور و از ســوی دیگر اهمیت توسعه 
بهره برداری از انرژی های پاک، موجب شده تا رشــد سریع انرژی های تجدیدپذیر 
در دســتور کار دولت قرار گیرد. شاهد این موضوع، مصوبات اخیر هیأت وزرا برای 
ایجــاد ۳۰هزار مگاوات انرژی خورشــیدی و بادی طی یک بازه زمانی دو تا ســه 
ســاله در کشور و صدور بخشنامه های متعدد برای ایجاد جذابیت در سرمایه گذاری 
این حوزه است. اما این توسعه شــتابان که می تواند فرصتی مهم برای رونق تولید 
و اشــتغال و برون رفت از چالش های امروز ما باشــد، ممکن اســت با بی توجهی، 
ســربار دیگری به مجموع مشکلات کشــور اضافه کند. وی افزود: از آنجا که عمده 
تجهیــزات مورد نیاز احــداث نیروگاه های تجدیدپذیر در حــال حاضر از خارج از 
کشــور تأمین می شــود، کنترل کیفیت و رعایت استانداردهای ملیّ و بین المللی از 
ضرورت های انکارناپذیر توســعه انرژی  تجدیدپذیر در کشور است. این استانداردها 
از ســوی ســازمان های بین المللــی مانند IEC ،UL و ISO ارائه می شــود و طیف 
وســیعی از موضوعات از جمله کنترل عملکرد و کیفیت، مقاومت محیطی، ایمنی، 
زیســت محیطی و نصب و راه اندازی را شــامل می شــود.به گفته دبیر ستاد توسعه 
اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و محیط زیســت، چکیده تجارب کشــورهای پیشرو 
در زمینه توســعه انــرژی تجدیدپذیر در قالب این اســتانداردها قابل بهره برداری 
اســت و عدول از آنها می تواند کشور را به انباری از پنل های خورشیدی با راندمان 
پایین، با طول عمر کم یا بلااســتفاده بدل ســازد. در عیــن حال تطبیق و روزآمد 
کردن این اســتانداردها با شرایط اقلیمی کشــور  موضوع مهمی است که باید در 
دســتور کار ســازمان های ذی ربط قرار گیرد.نوربخش با بیان اینکه در حال حاضر 
اقدامات اولیه برای ایجاد آزمایشــگاه های مرجع و اکرودیته انرژی های تجدیدپذیر 

در پژوهشــگاه نیرو و به صورت محدود توســط بخش خصوصی آغاز شــده است، 
تصریــح کرد: ایجاد آزمایشــگاه ها از ورود محصولات نامرغــوب جلوگیری کرده و 
عــلاوه بر افزایش اعتمــاد مصرف کنندگان، موجب کاهــش هزینه های نگهداری و 
افزایش طول عمر تجهیزات خواهد شــد. ســرمایه گذاران واقعــی بخش خصوصی 
نیز بــه دنبال حداکثر انتفاع و تولید انرژی پایدار از مزارع ایجاد شــده هســتند. 
در حال حاضر پروژه احداث اولین آزمایشــگاه تجدیدپذیر کشــور در پژوهشــگاه 
نیرو آغاز شــده که در آن راه اندازی ۱۲ آزمایشــگاه مختلف در حوزه های مختلف 
تجدیدپذیر از جمله خورشــیدی، بادی، ذخیره سازی انرژی و زمین گرمایی هدف 
گذاری شــده است. بر اساس اعلام پژوهشــگاه نیرو، فاز اول پروژه تا سال ۱۴۰۴ 
به بهره برداری می رســد و پس از آن برنامه ریزی های لازم جهت راه اندازی فازهای 
بعدی )شــامل آزمایشگاه ســلول خورشــیدی و باتری( انجام شده است. در عین 
حــال در ماده )۱۶( قانون جهش تولیــد دانش بنیان، منابع مورد نیاز برای احداث 
این آزمایشــگاه ها توســط معاونت علمی، فناوری و اقتصــاد دانش بنیان پیش بینی 
شده اســت که امید است این مهم با همراهی وزارت نیرو شتاب پیدا کند.ضرورت 
تدوین نقشــه راه و برنامه راهبردی و عملیاتی جامع  گذار انرژی کشــوردبیر ستاد 
توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و محیط زیســت معاونت علمی با اشــاره به 
ضرورت تدوین نقشــه راه و برنامه راهبردی و عملیاتی جامع گذار انرژی کشــور، 
خاطرنشــان کرد: در چنین ســندی، در کنار تاکید بر رســیدن به  اهداف سه گانه 
پایداری زیســت محیطی، امنیت انــرژی و مقرون به صرفه بودن انرژی، راه حل هایی 
از قبیل بهینه ســازی مصرف انرژی، بهره مندی از انرژی های تجدیدپذیر، اســتفاده 
بیشــتر از برق در صنعت، حمل ونقل و ساختمان، روش های جذب و کاهش کربن 
و همچنین تنوع بخشــی در منابع جدید انرژی پــاک مانند هیدروژن  مدنظر قرار 
می گیرد. برای توســعه انرژی های تجدیدپذیر در کشــور، داشتن نقشه راهی دقیق 
و مشــخص بســیار ضروری اســت تا تمام جنبه ها و چالش های این فرآیند به طور 
مؤثر مدیریت شــود. توجه به موضوعاتی از جمله آمایش ســرزمین، اولویت بندی 
توســعه انرژی پذیر در بخش های مختلف صنعت، کشاورزی و خانگی، هماهنگی با 
ســایر بخش های تولید از جمله نیروگاه های حرارتی، توسعه نیروگاه های هسته ای، 
تنوع بخشــی به سبد انرژی کشور و صنایع مکمل انرژی های تجدیدپذیر، در چنین 

شود. لحاظ  باید  سندی 

رئیس اتحادیه مرکزی مرغداران اعلام کرد

رکوردشکنی در صادرات تخم مرغ
رئیــس اتحادیه مرکزی مرغداران میهن از افزایش تولید تخم مرغ در کشــور و ثبات قیمت آن 

در بــازار برای بازه زمانی ماه رمضان و 
عید نوروز خبر داد و اعلام کرد: امسال 
رکورد صــادرات تخم مرغ شکســته 
رئیس  است.حمیدرضا کاشانی-  شده 
اتحادیه مرکزی مرغداران میهن - در 
گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: تولید 
تخم مرغ در کشــور در بازه زمانی ۱۰ 
ماهه به حدود ۱۱۸ هزار تن رســیده، 

در حالی که میزان مصرف بین ۱۰۳ تا ۱۰۵ هزار تن اســت. بنابراین، تولید از مصرف فراتر رفته 
و حتی ۱۰ درصد بیش از نیاز کشــور تخم مرغ تولید می شــود. با این شرایط، هیچ نگرانی بابت 
تأمین بازار در ایام پایانی ســال، عید نوروز و ماه رمضان وجود ندارد.حمایت از تولیدکنندگان و 
صــادرات تخم مرغ وی در خصوص حمایت از تولیدکنندگان گفت: برای خروج تولیدکنندگان از 
زیان، اتحادیه اقدامات حمایتی انجام داده که یکی از این اقدامات، خرید حمایتی اســت تا تداوم 
تولید با مشکل مواجه نشود و تاکنون حدود ۳۵۰۰ تن خرید حمایتی تخم مرغ انجام شده تا به 
ذخیره ســازی و صادرات و بازار داخلی ضربه ای وارد نشود و متعادل بماند. ثبات قیمت تخم مرغ 
و برخورد با گران فروشی کاشانی درباره وضعیت قیمت ها تأکید کرد:هیچ افزایش قیمتی در بازار 
تخم مرغ نداشته ایم و قیمت ها ثابت مانده اند. ۵۸ هزار تومان قیمت درب مرغداری باید باشد که 
الان حدود ۵۳ هزار تومان اســت و با توجه به اینکه هر کیلو تخم مرغ با قیمت ۶۸ هزار تومان 
اســت، قیمت هر شــانه ۲ کیلویی تخم مرغ به صورت فله برای مصرف کننده حدود ۱۳۶ هزار 
تومان است و اگر قیمتی بیش از این رقم باشد، مصداق گران فروشی است. در این صورت، مردم 
می توانند موضوع را به سازمان حمایت و دستگاه های نظارتی گزارش دهند تا با متخلفان برخورد 
شود. رکورد صادرات تخم مرغ و مقاصد صادراتی رئیس اتحادیه مرکزی مرغداران میهن با اشاره به 
رکوردشکنی در صادرات تخم مرغ عنوان کرد: سال گذشته میزان صادرات تخم مرغ ۱۳۵ هزار تن 
بود، اما امسال تاکنون ۱۴۳ هزار تن صادرات انجام شده که نشان از افزایش صادرات این محصول 
دارد. عمده مقاصد صادراتی ما کشورهای حاشیه خلیج فارس از جمله قطر، بحرین و همچنین 
کشــورهای همسایه مانند افغانستان، عراق و پاکســتان و شمال آفریقا هستند. وی در پاسخ به 
برخی شایعات درباره برگشت خوردن کالاهای اساسی از مرز برخی کشورها گفت: تا این لحظه 
هیچ گزارشی مبنی بر برگشت خوردن تخم مرغ صادراتی نداشته ایم.   کاشانی در پایان با تأکید 
بر تأمین کافی بازار داخلی، حمایت از تولیدکنندگان، ثبات قیمت ها و توسعه بازارهای صادراتی، 

وضعیت فعلی تولید و تجارت تخم  مرغ را مطلوب ارزیابی کرد.

تلاش انگلیس برای گریز از جنگ 
تجاری با آمریکا

انگلیــس )BCC( اعلام  بازرگانی  اتاق 
کــرد که دولت انگلیــس باید به جای 
ورود به جنگ تجاری با آمریکا بر ســر 
تعرفه های متقابــل ترامپ، بر مذاکرات 
گزارش  کند.بــه  تمرکز  دیپلماتیــک 
ایسنا، نگرانی های فزاینده ای وجود دارد 
که انگلیس، ممکن اســت پس از اعلام 
برنامه رئیس جمهور آمریکا برای اعمال 
تعرفه های متقابل برای کشورهای دارای 
 ،)VAT( سیستم مالیات بر ارزش افزوده
از مالیات های تجاری بالاتر، آسیب ببیند. دونالد ترامپ، به دولت دستور داده است که تعرفه های 
جدید مطابق با عوارض اعمال شده بر صادرات آمریکا، وضع کند.در نظرگرفتن غیرمنتظره مالیات 
بر ارزش افزوده، این نگرانی را ایجاد کرده اســت که کســب و کارهای انگلیسی ممکن است با 
اختلالات تجاری قابل توجهی مواجه شــوند، به طوری کــه تحلیلگران بر این باورند که ممکن 
اســت تعرفه های ۲۰ درصد یا بیشــتر بر کالاهای انگلیس اعمال شــود. اتاق  بازرگانی انگلیس، 
هشدار داده است که بخش های مهم از جمله خودروسازی، داروسازی و موادغذایی ممکن است 
تحت تأثیر تعرفه های پیشنهادی قرار بگیرند که کاخ سفید، پنجشنبه گذشته اعلام کرد.مالیات 
بر ارزش افزوده، مالیات بر مصرفی است که بر کالاها و خدمات، بدون توجه به اینکه تولید داخل 
یا وارداتی هستند،  اعمال می شود. نرخ استاندارد مالیات بر ارزش افزوده در انگلیس، ۲۰ درصد 
اســت و ترامپ از آن به عنوان »مالیات غیرعادلانه، تبعیض آمیز یا فراسرزمینی« یاد کرده است.

روابط تجاری انگلیس با آمریکا از دیرباز نشان داده است که لندن نسبت به سایر کشورها، کمتر 
در معــرض تعرفه ها قرار خواهد گرفت. با این حال، اقدام اخیر ترامپ، نگرانی هایی را نســبت به 
افزایش هزینه ها و عدم اطمینان برای کسب و کارها، سرمایه گذاران و مصرف کنندگان در سراسر 
جهان ایجاد کرده است.»ویلیام بین«، مدیر سیاست تجارت در اتاق  بازرگانی انگلیس، هشدار داد 
که استفاده از مالیات بر ارزش افزوده در محاسبات تعرفه ها، می تواند منجر به ماجراهای پیچیده 
و پرهزینه در موضوع تعرفه شــود و معیارهای تجارت جهانی را مختل کند. او از دولت انگلیس 
خواست که از جنگ تجاری تلافی جویانه اجتناب کند و در عوض بر مذاکرات دیپلماتیک تمرکز 
کند.دولت انگلیس خواستار اقدام شد»ویلیام بین« اظهار کرد که تعرفه های تلافی جویانه ممکن 
است از کنترل خارج شوند و خواستار پاسخ منعطف و سریع از سوی وزرا و در عین حال نظارت 
بر واکنش های سایر بازیگران جهانی شد.طبق گزارش خبرگزاری آناتولی، انگلیس و آمریکا روابط 
تجاری ســالانه ۳۰۰ میلیارد پوندی دارند و »ویلیام بین«، بر لزوم اولویت  دادن هر دو دولت، به 
مذاکراتی برای معافیت از تعرفه های پیشــنهادی، تاکید کرد. او گفت که این شروع سال سختی 
برای تجارت بوده است. فشار هزینه ها در حال افزایش بوده و اعتماد کاهش یافته و تعهدات دولت 
برای پیشــرفت، هنوز به ثمر نرسیده است.با توجه به اینکه، صادرات خدمات انگلیس که بخش 
بزرگی از تجارت با آمریکا را نســبت به کالاها تشکیل می دهد، تحت تأثیر تعرفه ها قرار نخواهد 

گرفت، احتمال تاثیر بر تجارت کالا، همچنان یک نگرانی مهم است.

معاون بانک مرکزی اعلام کرد

حجم صنعت لیزینگ نسبت به سابقه 
آن بسیار ناچیز است

معاون نظارت و تنظیم گری بانک مرکزی گفت: اندازه صنعت لیزینگ با سابقه آن همخوانی 
ندارد و طبق آخرین آمار، حجم منابع این صنعت نزدیک به ۴۰ همت است که با توجه به 
سابقه آن از دهه ۵۰ و فعالیت ۶۳ شرکت در این صنعت، رقم بسیار ناچیزی است.به گزارش 
ایســنا، فرشاد محمدپور امروز )یکشــنبه( در همایش ملی صنعت لیزینگ و تامین مالی 
گفت: این همایش کمکی به ایجاد یک گفتمان مشترک میان نهاد تنظیم گر و رگولاتور با 
فعالان صنعت لیزینگ خواهد بود و امیدواریم بانک مرکزی به عنوان نهاد رگولاتور بهتر از 
قبل شاهد درک وضعیت این صنعت باشد و در طرف مقابل صنعت لیزینگ بیش از پیش 
دغدغه های نهاد تنظیم گر و سیاســتگذار را نیز بیش از پیش درک کند.وی اظهار کرد: اما 
امروز صنعت لیزینگ در کشور ما عقب مانده است و برخی حوزه های تامین مالی با سرعت 
بیشتری رشــد کرده اند. در حالی که این صنعت در دهه ۸۰ نقاط عطف تاریخی خوبی را 
تجربه کرد. با این حال در سال ۱۴۰۲ که لیزینگ به عنوان یکی از اشخاص تحت نظارت 
بانک مرکزی در کنار نهاد بانک قرار گرفت هکین موضوع باعث شد این صنعت به صورت 
قانونی شــناخته شود.محمدپور ادامه داد: متاســفانه امروز، اندازه این صنعت با سابقه آن 
همخوانی ندارد و طبق آخرین آمار حجم منابع آن نزدیک به ۴۰ همت است که با توجه به 
ســابقه آن از دهه ۵۰ و فعالیت ۶۳ شرکت در این صنعت، رقم بسیار ناچیزی است.معاون 
نظارت و تنظیم گری بانک مرکزی خاطر نشــان کرد: صنعت لیزینگ مانند همه صنایع 
دارای ذی نفعانی اســت که به نظر می رسد یکی از دلایل عدم رشد این صنعت عدم ایجاد 
ارتباط و تعامل مناســب با ذی نفعان در این صنعت است. همچنین طبق آمار، حدود ۸۰ 
دردصد این صنعت به صورت مستقیم و غیر مستقیم مربوط لیزینگ بانک هاست و ارتباط 
بین صنعت و بانک ها متاسفانه یا نگاه رقیب به یکدیگر است، در حالی که لیزینگ می تواند 
بســیاری از خدمات بانک ها را پوشش دهد و در اعتبار سنجی و محل تخصیص تسهیلات 
می توان نشانگر مطلوبی باشــد. وی در پایان تصریح کرد: ابزارهای تامین مالی در صنعت 
لیزینگ محدود است و ایجاد ابزارهای جدید فرایند و ضوابط خاص خود را دارد. اما امروز 
بانک مرکزی در پی تدوین دستورالعملی جامعی برای توسعه این صنعت است، چراکه این 
صنعت امروز در حســار قوانین و مقرراتی گرفتار شده است که در زمان تدوین در گذشته 
نگار شده و متاسفانه محدودیت های ایجاد شده برای این صنعت لیزینگ بیشتر از قوانین 

توسعه ای آن است.

شرکت پترو پارت پرشیا 
تعدادی تیغه تانکر فرسوده و 
اسقاطی خود را برای فروش 

به مزایده میگذارد 
خریداران محترم میتوانند جهت بازدید و پیشنهاد 
قیمت با شماره تماس 09334000115 اقای مهدوی 
خواه تماس برقرار فرمایید ، مهلت مزایده حداکثر 

1403/11/30 میباشد

مدیرعامل آبفای کشــور استفاده از تجربیات و دانش های روز دنیا در حوزه فناوری اطلاعات برای ارائه خدمات بهتر به مشترکان را یک 
اصل محوری در فعالیت های صنعت آب و فاضلاب دانست.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت نیرو، هاشم امینی با تاکید بر این که 
دفاتر فناوری اطلاعات در شــرکت های آب و فاضلاب با توجه به جایگاه ویژه ای که دارند می توانند برای پیشــبرد اهداف صنعت آب و 
فاضلاب کمک شایانی انجام دهند، گفت: از ظرفیت های فناورانه و نوآورانه در حوزه فناوری اطلاعات نباید غافل شویم و قدم به قدم باید 
در این حوزه با دانش روز دنیا حرکت کنیم، چراکه پیشرفت تمامی حوزه های کاری شرکت های آب و فاضلاب در گرو پیشرفت و ارتقای 
این دفاتر است.رئیس هیئت مدیره شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با اشاره به ظرفیت های هوش مصنوعی در حوزه های مختلف، 

استفاده از قابلیت های آن را در صنعت آب و فاضلاب یک ضرورت حیاتی دانست که نباید از آن غفلت کرد.

رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم خانگی ضمن اشــاره به افزایش ۵ تا ۲۰ درصدی قیمت لوازم خانگی از سوی 
تولیدکنندگان گفت: تقاضا در بازار به شدت افت کرده و مردم بیشتر تمایل به خرید قسطی کالا دارند.اکبر پازوکی 
رئیس کمیســیون تخصصی کالای خانگی اتاق اصناف ایران در گفتگو با خبرنگار مهر درباره وضعیت بازار اظهار 
کرد: با توجه به کاهش قدرت خرید مردم، امســال نســبت به پارسال تقاضای خرید لوازم خانگی با کاهش قابل 
توجهی مواجه شــده اســت.وی افزود: از سویی دیگر به دلیل تبلیغات گسترده فروشگاه های بزرگ، مردم تمایل 
کمتری به خرید از بازار دارند و بیشــتر کالای قسطی می خرند.پازوکی درباره قیمت لوازم خانگی گفت: با توجه 
به تغییراتی که در نرخ ارز ایجاد شــد شــرکت های تولیدکننده لوازم خانگی قیمت ها را بالا بردند.رئیس اتحادیه 
فروشندگان لوازم خانگی تصریح کرد: افزایش قیمت بین کالاهای مختلف متفاوت است اما میانگین از ۵ درصد 
تا ۲۰ درصد کالاها با افزایش قیمت مواجه شده اند که همین امر نیز منجر به افت بیشتر قدرت خرید مردم شده 

اســت.پازوکی گفت: هیچ گونه کمبودی در بازار نیســت؛ فراوانی کالا داریم اما خریدار نیست. متأسفانه برخلاف سالهای قبل امسال بازار لوازم خانگی اصلًا رنگ و بوی عید ندارد و تقاضا به 
شدت افت کرده است.

استفاده از فناروی های نوین و هوش مصنوعی در صنعت آب 
حیاتی است

لوازم خانگی گران شد

ایجاد تحول در نظام صنفی کشاورزی ایلام

۲ اصل ضروری برای توسعه پایدار انرژی های تجدیدپذیر در کشور
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ایسنا/خراســان شمالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان 
شمالی گفت: در راســتای افزایش منابع تامین آب شرب در سطح 
استان از ابتدای سال تاکنون ۲۲ حلقه چاه حفر، تجهیز و وارد مدار 
بهره برداری شــد. رضا نعیمی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در 
این مدت و در راستای افزایش تولید در منابع تامین آب،  ۱۵حلقه 
چاه حفر، ۹ حلقه چاه کف شــکنی و سه حلقه چاه نیز لایروبی شد 
و همچنین چهار دهنه چشــمه و یک رشته قنات در سطح شهرها 
و روســتاهای اســتان برای پایداری کیفی و کمی منابع، لایروبی و 
بهسازی شد. وی خاطر نشــان کرد: از ابتدای سال تاکنون احداث 
۹۲ باب مخزن ذخیره آب شرب با پیشرفت بالای ۵۰ درصد، اجرای 
بیش از ۲۸ کیلومتر عملیات اصلاح شبکه و خط انتقال آب و اجرای 
بیش از ۱۳۷ کیلومتر خط انتقال آب شرب در راستای رفع مشکل 
آب شــرب و پایداری منابع تامین در این اســتان انجام شده است. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی در ادامه بیان کرد: 
آبرسانی سیار به روستاهای این اســتان افزایش یافته است. وی با 
اشــاره به اینکه در تابستان سال گذشته، ۸۱ روستا به وسیله تانکر 
ســیار آبرسانی می شدند، گفت: اما این تعداد در حال حاضر به ۹۳ 
روســتا رسیده است. نعیمی ادامه داد: در حال حاضر آب شرب هم 
اســتانی ها از طریق ۴۲۴ حلقه چاه، ۲۰۶ دهنه چشمه و ۱۳ رشته 
قنات تامین می شــود که بخش زیادی از این منابع متاثر از کاهش 
بارندگی ها، خشــک شده و به تبع آن آبرســانی سیار نیز افزایش 

یافته است.

پــس از نقل مــکان رونالــدو و همراهانش از هتلی بــه یک مرکز 
مسکونی، هزینه ای که این ستاره پرتغالی باید به هتل محل اقامت 
موقتش پرداخت کند، مشــخص شــد. به گزارش ایسنا و به نقل از 
دیلی میل، زمانی که برنده پنــج توپ طلا به النصر نقل مکان کرد 
باعث شــد تا بســیاری از ســتارگان نیز راه او را در پیش گرفته و 
راهی لیگ عربستان شوند. رونالدو در هتل Four Seasons در ریاض 
اقامت گزید. بر اساس گزارش ها، رونالدو و تمام همراهانش از جمله 
خانواده، دوستان و تیم امنیتی را به این هتل لوکس برده بود. هزینه 
زندگی در چنیــن هتلی به صرفه نبود و رســانه ها ادعا می کردند 
رونالدو باید ماهیانه ۲۵۰۰۰۰ پوند خرج می کرد. هر چند این ستاره 
پرتغالی ســالانه ۱۷۳ میلیون پونــد از النصر دریافتی دارد و خیلی 
نگران هزینه های هتل نبود. رونالدوی ۳۸ ســاله و همراهانش برای 
اقامت دائم، زندگی در یک مجتمع انحصاری با حضور امنیتی عظیم 
و دسترســی آسان به رســتوران ها، مغازه ها و سالن های ورزشی را 
انتخاب کردند. سوپراستار پرتغالی دارای املاک بسیار زیادی است؛ 
از جملــه دو ملک در زادگاهش مادیرا، یکی در تورین، یک خانه در 
چشایر در شهر منچستر، یک خانه در ماربلا و یک ویلای ۱۷ میلیون 
پوندی در کوئینتا دا مارینها. رونالدو همچنین در ژوئیه ۲۰۱۰ یک 
عمارت بزرگ را در مادرید به قیمت پنج میلیون پوند خریداری کرد.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان خبر داد
حفر یا مهندسی مجدد ۲۲ حلقه چاه برای 
تامین آب شرب روستاهای خراسان شمالی

هزینه هنگفت اقامت رونالدو و 
همراهانش در عربستان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

انرژی، قلب تپنده زمین!

مدلهای مختلفی از مرســدس بنز وجود دارند که می توان آن ها را در این فهرســت گنجاند ولی در حال حاضر ما به سراغ مدل 
اس ال SL63( ۶۳( می رویم. مرسدس بنز اس ال ۶۳ با یک موتور قدرتمند وی ۸ دارای بیش از پانصد و شصت اسب بخار قدرت 
و بیش از ششصد و شصت فوت بر پوند گشتاور است. این خودرو دارای موتور با هفت دنده ی دستیو موتور ۵.۵ لیتری است. به 
عنوان یک خودروی همه چیز تمام در هیچ حراجی برچسب قیمتی کمتر از ۱۵۶ هزار دلار روی آن نصب نشده و به عنوان یک 
ویژگی مضاعف اگر نمی خواهید با سرعت بسیار بالا حرکت کنید این خودرو دارای این امکان هست که به خوبی بر روی جاده 
های معمولی حرکت کند ولی شما با نشستن پشت فرمان آن حتما وسوسه می شوید که تا ته سرعت با آن رانندگی کنید.© کپی 

برداری از مطالب سایت تنها با ذکر منبع "ایران لوکس" مجاز می باشد.

طلای میرزازاده به کل ایران چسبید
پیشکســوت کشتی فرنگی ایران توضیحاتی را در مورد عملکرد ملی پوشان کشتی فرنگی ایران ارائه داد. بهرام مشتاقی در گفت 
 وگو با ایسنا درباره ی عملکرد امین میرزازاده که در مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جهان با شکسن رضا کایالپ کشتی گیر مطرح 
ترکیه قهرمان جهان شد، بیان کرد: مدال طلای میرزازاده به ما و به کل ایران خیلی چسبید و خانوادگی حدود ۱۵ دقیقه او را 
تشویق می کردیم. من در پوست خودم نمی گنجیدم و یکی از شب های به یاد ماندنی برای من بودم. فکر می کنم یک سال جوان 
شدم. منتظرم هر چه زودتر میرزازاده را ببینم و صورت این پهلوان را ببوسم.  او ادامه داد: میرزازاده طلوع کرده است و دیگر زمان 
غروب نفراتی چون کایالپ و لوپز است. این مدال طلا برازنده او بود و این میرزازاده آماده یکی از امیدهای مسلم ما در المپیک 

۲۰۲۴ پاریس است و می تواند در این وزن رکوردشکن باشد. 

پیشنهاد

چهره روز

کتاب درک یک پایان
 The Sense of کتاب درک یک پایان با عنوان اصلی
an Ending رمانی از جولین بارنز اســت که در سال 
۲۰۱۱ برنده جایزه بوکر شــد. بارنز قبلا سه بار، در 
ســال های ۱۹۸۴، ۱۹۹۸ و ۲۰۰۵ به لیست نهایی 
نامزدهای جایزه بوکــر راه پیدا کرده بود اما موفق 
به دریافت آن نشــد. این رمان که بر اساس آن یک 
فیلم نیز ساخته شده است ساختاری تقریبا پیچیده 
دارد. خواننده در ابتدای کتاب با ماجراهای ســاده 
و کوچکی روبه رو می شــود که در نهایت به شکل 
حلقه ای تکرار شــونده سرنوشت رمان را در دست 
می گیرند. درک یک پایان تقلای تونی وبستر برای 
کشف حقیقت در لابه لای خاطراتی است که بدون 
ترتیب خاصی آن هــا را به یاد می آورد. تلاش برای 
کشــف حقیقتی که مدارک کافی برای رجوع به آن وجود نــدارد و حافظه هم چندان قابل 
اتکا نیســت. جولین بارنز نویسنده اهل انگلیس است که در سال ۱۹۴۶ و از پدر و مادری که 
هردو آموزگار زبان فرانســه هستند در شهر لســتر به دنیا آمد. از دانشگاه آکسفورد در رشته 
زبان های جدید لیسانس گرفت و مدتی در سِمت فرهنگ نویس و موسسه لغت نامه آکسفورد 
کار کــرد. )تاثیر این کار را در کتاب هایش نیز می توان مشــاهده کرد.( بارنز در ادامه مســیر 
خود به روزنامه نگاری پرداخت و ســال ها ســردبیر ادبی و نقدنویس نشریات گوناگون بود. از 
بارنز رمان های متعددی به فارســی نیز ترجمه شده اســت اما در این میان کتاب درک یک 
پایان شهرت چشم گیری دارد. حسن کامشاد ترجمه خوبی از این کتاب ارائه کرده و تا جایی 
که توانســته، پیچیدگی های زبان جولین بارنز را به فارسی برگردانده است. در پایان رمان نیز 

گفت وگویی با نویسنده کتاب آمده است که به درک ذهنیت او کمک می کند.

عباس نقاش 
عباس نقـاش، پسر اصغر نقاش، از هنرمندان مطرح نگارگر در 
شــیراز بود که طرح های گل و مرغ و ترنج او همچنان معروف 
اســت. آثار این هنرمند فقید سال هاســت که بر سقف و در و 
دیوار مساجد و بقاع متبرک استان هنرپرور فارس می درخشد. 
به گزارش ایسنا، امروز زادروز اسـتاد عباس نقـاش از هنرمندان 
برجستـه و پیشکسوت نقاشی سنتی دیواری و گل و مرغ است 
که حدود ۱۰۰ سال قبل در شیراز به دنیا آمد. او در خانواده ای 
متدین و هنرمند پرورش یافت. عباس از همان کودکی علاقه 
بســیار به هنر و خصوصاً  هنر نقاشی داشت پس حرفه پدر را 
برگزید و پا به پای پدر این حرفه را دنبال کرد. اســتاد عباس 
نقاش، هنر نقاشی دیواری را هم در محضر استاد محمدجعفر 
ترنج کار آموخت. ۴۵ سال کار کردن در کنار پدر و محمدجعفر 
نقاش سبب شد که در سال ۱۳۵۰ اولین کار حرفه ای او سقف 
حسینه قوام را زینت بخشد. پس از آن سقف و دیوارهای اماکن 
تاریخی همچون باغ عفیف آباد، باغ ارم، حمام آقا بابا خان، شاهزاده حسین و بسیاری دیگر از اماکن و ابنیه ـ عمومی 
یا شخصی ـ فضایی شد برای هنر نمایی این استاد تا با ظرافت قلم و رنگ های گوناگون نقوش زیبای ترنج، اسلیمی، 
ختایی و گل و مرغ را زنده نگهدارد. برخی اماکن مذهبی کشورهای عربی همچون امارات هم به قلم او زینت شده 
اســت. او که یکی از آخرین بازماندگان هنر نقاشی اسلیمی در شیراز به شــمار می آید، در طول زندگی پربارش، 
شاگردان زیادی را تربیت کرد که از میان آن ها می توان اسدالله نقاش، اکبر نقاش، محمدعلی پرواز، غلامرضا زرین 
چنگ و دو فرزند پسرش علیرضا و محمدجواد را نام برد. آثار بدیع و ماندگاری را در دوران فعالیت هنری خود به 
جای گذاشــت. از جمله آثار به جا مانده از او می توان به تعمیر، نوسازی و خلق آثار نقاشی در اماکنی همچون باغ 
عفیف آباد، سقف ها و دیوارهای اندرون نارنجستان قوام، حسینیه قوام، سقف و دیواره داخلی حرم سید علاءالدین 
حسین، نقاشی تمامی دیوارهای داخلی حرم امام زاده شاهزاده حسین، تعمیر کاشی کاری های مسجد نصیرالملک، 

... استاد عباس نقاش در تاریخ ۱۶ مهر ماه سال ۱۳۹۴ پس از یک دوره بیماری در سن ۸۹ سالگی درگذشت.

فرهنگ

پنجاه سال از مرگ مشــکوک »پابلو نرودا« شاعر برنده جایزه 
نوبل ادبیات اهل کشور شیلی گذشت. به گزارش ایسنا، »پابلو 
نرودا« شاعر شــیلیایی برنده نوبل که در سال ۱۹۷۳ به مرگی 
مشکوک درگذشت، سال هاســت چهره مورد بحث محققان و 
پزشــکان دنیا بوده اســت و پیش از این گروهی از کارشناسان 
بین المللی که روی پرونده او و نمونه های باقی مانده از جسدش 
کار می کردند، نتیجه گرفتند که ابتلا به سرطان مطمئنا علت 
اصلی مرگ او نبوده اســت. این امر احتمال به قتل رســیدن 
ایــن چهره بزرگ ادبی را که از طرفداران »ســالوادور آلنده« ـ 
رییس جمهور آزادی خواه شــیلی ـ هم بــود، افزایش داد. نرودا 
دو هفته بعد از کودتای نظامی »پینوشــه« که به ســرنگونی 
دولت »سالوادور آلنده« منجر شد، در بیمارستانی در سانتیاگو 
درگذشت اما برخی، از جمله برادرزاده نرودا، »رودولفو ریس«، 
مدت ها بر این باور بودند که او به دلیل مخالفتش با دیکتاتوری 
آغازین »آگوستو پینوشه« به قتل رسیده است. مرگ این چهره ادبی آن چنان پرحاشیه و مشکوک بود که ۱۰ سال 
پیش بنا بر اظهارات راننده شخصی او، دادگاه شیلی حکم نبش قبر او را صادر کرد و دانشمندانی از چندین کشور 
دنیا سه سال روی باقی مانده جسد او کار می کردند. نمونه هایی از جسد نرودا برای تجزیه و تحلیل به آزمایشگاه های 
پزشــکی قانونی در چهار کشور فرستاده شــد و در سال ۲۰۱۵ دولت شیلی گفت که احتمال زیادی وجود دارد که 
شخص ثالثی مسئول مرگ او باشد و دو سال بعد، تیمی از دانشمندان بین المللی گفتند که »۱۰۰% متقاعد شده اند« 
که این شاعر بر اثر سرطان پروستات فوت نکرده است. »رودولفو ریس« به تازگی اعلام کرده که آزمایش های علمی 
نشان داده که سم کلستریدیوم بوتولینوم در بدن عمویش هنگام مرگ وجود داشته است، که نشان می دهد او واقعاً 
پس از کودتا »مسموم« شده است.  »پابلو نرودا« از مشهورترین و تأثیرگذارترین چهره های ادبیات معاصر جهان است 
که علاوه بر تعداد زیادی کتاب، یک مجموعه بزرگ شعری را از خود باقی گذاشت. از جمله آثار او می توان به »اسپانیا 

در قلب ما«، »عاشقانه جدید برای استالینگراد« و »چوب بر بیدار خواهد شد« اشاره کرد.

سالگرد مرگ مشکوک یک شاعر!
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    سال بیستم    شماره  5619

مردان شکست ناپذیر لوئیس انریکه
تیم لوئیس انریکه در ۱۸ بازی اخیرش در رقابت های مختلف شکست نخورده است.به گزارش ایسنا، پاری سن ژرمن در فصل جاری عملکرد بسیار خوبی با لوئیس انریکه داشته 
است. تیم پاریسی در هفته بیست ودوم رقابت های لیگ یک فرانسه را با یک گل تولوز را شکست داد تا جایگاهش را در صدر جدول رده بندی مستحکم تر کند. تک گل تیم 
پاریسی را فابیان روئیز پنا در دقیقه ۵۶ به ثمر رساند.پاری سن ژرمن در ۱۸ بازی اخیرش در رقابت های مختلف طعم شکست را نچشیده و این نشان می دهد که تیم انریکه 

بسیار آماده و سرحال است. پاری سن ژرمن تنها تیم حال حاضر لیگ فرانسه است که بعد از ۲۲ هفته هیچ شکستی در کارنامه ندارد.
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